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PROTOKÓŁ NR XLIII/18 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 23 lutego 2018 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    28 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin w Łodzi o działalności 

Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego.  

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Zgierski za rok 2017. 

8. Informacja o działalności promocyjnej Powiatu Zgierskiego w roku 2017                                        

i zamierzeniach na rok 2018.  

9. Informacja o udziale Powiatu Zgierskiego w Strategii Rozwoju Łódzkiego Obszaru 

Metropolitalnego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) przyjęcia Programu Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim 

na lata 2018-2021; 

b) przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Zgierskim na lata                                        

2018-2020; 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XLIII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1008. Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy 

obecności. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia                       

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego                  

z dnia 17 lutego 2018 r., wprowadza do porządku obrad XLIII sesji w pkt 10 projekty uchwał 

w sprawach: 
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1) zmiany uchwały Nr XXXIX/453/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. 

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2018; 

2) zmieniająca uchwałę Nr XLII/476/18 z dnia 26 stycznia 2018 r. w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,                            

w którym kończą 6 lat, w przedszkolach specjalnych prowadzonych przez Powiat 

Zgierski; 

3) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A. 

Ponadto Zarząd Powiatu Zgierskiego przekazał projekty uchwał w sprawach:  

w dniu 21 lutego 2018 r. 

1) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk B; 

2) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.                 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2018-2028; 

3) wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 

Powiatu Zgierskiego za 2017 rok  

w dniu 22 lutego 2018 r.   

4) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk C 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XLIII sesji 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10g projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego                 

na rok 2018 – druk B. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10h projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018-2028. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10i projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego                 

na rok 2018 – druk C. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10j projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia 

badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2017 rok. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 4 stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin w Łodzi o działalności 

Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego.  

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Zgierski za rok 2017. 

8. Informacja o działalności promocyjnej Powiatu Zgierskiego w roku 2017                                        

i zamierzeniach na rok 2018.  

9. Informacja o udziale Powiatu Zgierskiego w Strategii Rozwoju Łódzkiego Obszaru 

Metropolitalnego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) przyjęcia Programu Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim 

na lata 2018-2021; 

b) przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Zgierskim na lata                                        

2018-2020; 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

d) zmiany uchwały Nr XXXIX/453/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 listopada 

2017 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych                  

na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018; 

e) zmieniająca uchwałę Nr XLII/476/18 z dnia 26 stycznia 2018 r. w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach specjalnych 

prowadzonych przez Powiat Zgierski; 

f) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                  

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                                 

– druk A; 

g) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk B; 

h) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego                  

na lata 2018 – 2028; 

i) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk C; 

j) wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za 2017 rok. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
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13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XLII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) realizacji zadania inwestycyjnego polegającego na wykonaniu nakładki na drodze 

powiatowej Nr 5148E relacji Sierpów-Parzyce – załącznik nr 9 do protokołu; 

2) powiedział, że jest w trakcie analizowania faktur na świadczone usługi dla powiatu                     

i zadziwia go skala inwestycji i zleceń, jakie realizuje Firma Roboty Drogowe Dariusz 

Kłys. Może to jest zbieg okoliczności, ale rośnie bardzo proporcjonalnie, z roku na rok, 

ilość zadań realizowanych i zlecanych tej firmie. Na usługi tej firmie zostało wydane:                     

w 2015 roku 544 tys. zł, w 2016 roku  milion zł, a w 2017 roku  1 mln 700 tys. zł. Łącznie 

firma zarobiła 3mln 253 tys. zł. Radny się zastanawia, czy ta firma jest taka dobra, czy po 

prostu nie ma innych firm. Odnosi wrażenie, że tylko jedna firma realizuje usługi dla 

powiatu. Poza tym radnego martwi to, że między innymi ta firma została wprowadzona 

bez przetargu na drogę Trojany – Różyce Żmijowe i nadal ta droga nie jest zrealizowana. 

W ocenie radnego usługa tam wykonana przez firmę Pana Kłysa jest taką prowizorką.                 

To nie spełni swojej roli, jeśli chodzi o odwodnienie tego terenu, bo jest tylko częściowo 

zrobiony rów, a powinno być pozwolenie wodnoprawne. Radny ma nadzieję, że w tym 

roku do czerwca ta droga w Trojanach zostanie zrealizowana. 

 

Radny Michał Pilarski nawiązał do interpelacji złożonej na ostatniej sesji, dotyczącej pisma 

Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu, poprosił  o udzielenie konkretnych 

odpowiedzi na wszystkie enumeratywnie zadane pytania, ze wskazaniem podstawy prawnej. 

Radny oznajmił, że do końca kadencji nie odpuści tego przekroczenia uprawnień służbowych, 

którego się Przewodnicząca dopuściła.  

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył interpelacje dotyczące: 

1) udostępnienia protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli doraźnej w Wydziale 

Komunikacji – załącznik nr 10 do protokołu; 

2) powołania komisji antymobbingowej – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radny Michał Pieruń: 

1) powiedział, iż miesiąc temu otrzymał odpowiedź, że przebudowa skrzyżowania ulic 

Parzęczewskiej i Gałczyńskiego w Zgierzu jest w fazie poprawiania projektu                                    

(oczywiście za dodatkowe pieniądze). Na wczorajszej Komisji Rozwoju Gospodarczego                 

i Infrastruktury Przestrzennej otrzymał taką samą odpowiedź. Radny wyraził niepokój. 

Chciałby, aby dołożono należytej staranności, żeby nie okazało się, że znowu z jakiś 

przyczyn, właśnie wady projektowej, braku zgody kogoś, to skrzyżowanie nie będzie                 

w tym roku naprawione. O tym, że projekt był źle wykonany wiadomo jest od 

października ubiegłego roku. Mamy koniec lutego, a ten projekt  cały czas jest na etapie 

poprawiania. W związku z tym radny wnosi o zintensyfikowanie działań, bo ma 

wątpliwość, że znowu z jakiś przyczyn ten projekt nie zostanie zrobiony; 
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3) powrócił do interpelacji, którą składał 2 lata temu, odnośnie budowy chodnika przy                                  

ul. Wiosny Ludów w Zgierzu. Jest to droga czarna zakrzaczona, nie ma tam oświetlenia, 

ani pobocza i wielkie szczęście, że jeszcze się tam nic nie stało. Przygotował nawet taką 

mapę z podziałem na działki, co czyje jest. Otrzymał wówczas odpowiedź, że nie ma 

takiej możliwości, bo to grunty są Gminy Miasta Zgierza. Radny prosi, żeby podjąć 

jednak działania, żeby ten chodnik powstał. Chodzi o odcinek ok. 800 m, przynajmniej 

tam gdzie jest zabudowa i ruch jest wzmożony w szczególności pieszych i rowerzystów; 

4) popiera ufundowanie sztandaru dla Policji. W związku z tym zapytał, czy nie należałoby 

do grona 15 osób ujętych w akcie założycielskim Honorowego Komitetu Ufundowania 

Sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu dodać byłego Komendanta Policji 

– Piotra Nejmana. 

 

Radny Tomasz Jędrzejczak chciałby dowiedzieć się, czy pismo które wpłynęło do Biura Rady         

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu, które adresowane było do radnych,  dotyczące skargi 

na Wydział Komunikacji Starostwa Powiatowego w Zgierzu jest do wglądu, a jeżeli nie to 

dlaczego oraz na jakiej podstawie prawnej nie można tego pisma otrzymać. 

 

Radny Rafał Mamiński przekazał, że przy okazji kontroli w poniedziałek w Zespole Szkół 

Zawodowych w Ozorkowie Komisja Rewizyjna zajrzała do Oddziału Wydziału Komunikacji. 

Prosił, żeby tam zwrócić uwagę na problemy sprzętowe, gdyż pracownicy, a to nie mogą 

czegoś tam wydrukować, a to coś nie przechodzi, nie można przesłać, nie można wysłać.   

Następnie zapytał, czy Powiat podjął jakieś starania w temacie tramwajów powiatowych.       

Czy były rozmowy z Prezydentem Miasta Zgierza, Burmistrzem Ozorkowa, wójtami gmin, 

aby przywrócić tramwaj. Za półtora miesiąca w zasadzie kończy się umowa na komunikację 

zastępczą i mieszkańcy powiatu zostają bez połączenia z Łodzią.  

 

Ad. 5 

Radny Miasta Zgierza Jarosław Pietrzak zasygnalizował problem, który wybuch jak swego 

rodzaju bomba z opóźnionym zapłonem. Sprawa dotyczy uchwały z dnia 22 grudnia 2016 

roku w sprawie stawek za zajęcie pasa drogowego. Zmiana tej uchwały w roku 2016 pewnie 

była konieczna i rewizja stawek, niemniej jednak ma nadzieję, że to był wynik pewnej 

nieuwagi. Te podwyżki, sięgały nawet 150% w stosunku do wcześniej obowiązujących, 

dosięgnęły również przedsiębiorców, którzy mają pawilony w pasie drogowym. Poprzednia 

stawka wynosiła 0,40 zł za zajęcie m2 dziennie, po podjęciu nowej uchwały  stawka wynosi               

1 zł. Na przykładzie jednego przedsiębiorcy po zmianie opłata za pawilon o powierzchni                     

37 m2 z 5.400 zł wzrosła do 13.500 zł. Zrozumiały jest wzrost stawek dla osób, które 

korzystają z pasa drogowego, czy to z powodu przeprowadzanych prac remontowych,                     

czy jakiś innych działań, ale podwyżka tak znaczna dla przedsiębiorców pracujących cały rok, 

może być znakomitym pretekstem do tego, aby tę działalność zlikwidować w tym obrębie. 

Sądzi, że nie taki był cel tej regulacji, że jest to wynik po prostu jakiegoś przeoczenia                         

i nieuwagi. Ma nadzieję, że zostanie przeprowadzona inicjatywa uchwałodawcza, żeby 

przynajmniej ten jeden punkt w ramach uchwały został zmieniony. Problem nie był 

sygnalizowany wcześniej, ponieważ uchwała podjęta pod koniec roku, nie jako w 2017 roku, 

nie dotyczyła przedsiębiorców, ponieważ większość tych umów była podpisana wcześniej                 

w listopadzie czy na początku grudnia. Także ten problem wyniknął na przełomie roku 

2017/2018. Wierzy, że zostanie wzięty pod uwagę dalszy los przedsiębiorców prowadzących 

działalność w powiecie i wnoszących opłaty za zajęcie pasa drogowego. Wie, że wszystkie 

pawilony były postawione z środków własnych przedsiębiorców i pewnie z środków 

własnych zostaną usunięte, przynajmniej w jakiejś części, jeżeli oczywiście ta uchwała 

pozostanie w niezmienionym kształcie.  
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Radny Krzysztof Łebedowski w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości zwrócił się 

do Starosty, żeby znaleźć rozwiązanie i w przypadku tej uchwały zrobić jakąś wyłączność,                    

i dla przedsiębiorców tę stawkę zmniejszyć. Jest to jakiś pomysł i można tę uchwałę zmienić. 

Myśli, że pozostali radni jak i członkowie Zarządu poprą Klub PiS i też wystąpią o to, żeby 

tym ludziom było lżej troszkę.  

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XLIII sesję stanowią załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad. 6 

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Łodzi 

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 13                              

do protokołu. 

 

Przedstawiciel Oddziału Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Łodzi 

Ewa Czachowska przedstawiła informację.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                          

i Ochrony Środowiska do informacji.   

 

Radny Adam Bączyk poprosił o informację, jak przebiegają badania na środki ochrony roślin.  

 

Przedstawiciel poinformowała, że na terenie powiatu zostało pobranych 10 prób i tylko                     

w jednej próbie selera korzeniowego stwierdzono niedozwoloną substancję chemiczną.  

 

Radny Adam Bączyk dopytywał, co  to za substancja chemiczna, czy to ma budzić nasz 

niepokój.    

 

Przedstawiciel podała, że to był środek na choroby grzybowe. Seler jest całkowicie wycofany 

ze sprzedaży i w tym gospodarstwie będą ponownie pobierali  próby, czy zastosowano się do 

ich zaleceń.  

 

Radny Władysław Sobolewski był zainteresowany, czy Inspektorat współpracuje z Okręgową 

Stacją Chemiczno-Rolniczą oraz czy w tych badanych próbkach określane są metale ciężkie. 

Jeżeli tak to, czy w tych metalach ciężkich były przekroczenia.  

 

Przedstawiciel odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie prowadzą współpracy takiej ścisłej                          

z Okręgową Stacją Chemiczną. Raczej nie są wykonywane badania na obecność metali 

ciężkich, skupiają się na środkach ochrony roślin.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Zgierski za rok 

2017 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa Powiatowego w Zgierzu 

Jacek Brzeziński przedstawił sprawozdanie. 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej 

do sprawozdania.   

 

Ad. 8 

Informacja o działalności promocyjnej Powiatu Zgierskiego w roku 2017                                        

i zamierzeniach na rok 2018 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Koordynator Biura Promocji i Redakcji Gazety Powiatowej Starostwa Powiatowego                           

w Zgierzu Małgorzata Tomczuk przedstawiła informację. 

 

Radny Adam Bączyk porównując koszt 4,5 zł za numer Pulsu Powiatu do 2,80 zł Expressu 

Ilustrowanego wydanie sobotnie czy piątkowe zapytał, czy to jest adekwatna cena do 

kosztów, w ocenie radnego jest troszeczkę za wysoka.   

 

Koordynator przekazała, że przeprowadzili zapytania ofertowe na drukarnię i skład gazety                  

i wyłoniona firma jest najtańsza w rejonie. Poza tym ciężko jest się tutaj porównywać                        

z gazetą komercyjną, która zamieszcza reklamy, czerpie z tego zysk i dzięki temu jest                        

w stanie obniżyć koszty. Wydaje więcej egzemplarzy, a czym więcej egzemplarzy, tym koszt 

jednostkowy maleje. Stąd się ta różnica cenowa bierze. W Pulsie Powiatu ostatnio tych 

reklam nie ma, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa zabroniła czerpać korzyści 

finansowych za umieszczanie płatnych reklam w gazetach samorządowych.  

 

Ad. 9 

Informacja o udziale Powiatu Zgierskiego w Strategii Rozwoju Łódzkiego Obszaru 

Metropolitalnego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Naczelnik Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego                          

w Zgierzu Ilona Rafalska przedstawiła informację.  

 

Radny Adam Bączyk zapytał, czy może wiadomo, jak wygląda sprawa dofinansowania 

przebudowy targowisk miejskich w Zgierzu i w Aleksandrowie Łódzkim.  

 

Naczelnik przekazała, iż wie że Zgierz i Aleksandrów Łódzki otrzymali środki na 

przebudowę targowisk.  

 

Przewodnicząca Rady potwierdziła, że Aleksandrów Łódzki dostał środki na to zadanie.  

 

Radny Dominik Gabrysiak chciał wiedzieć, dlaczego pierwsza ocena merytoryczna była 

negatywna, jeżeli chodzi o Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego. Czy to wynikało z tego,                 

że zasady gry się zmieniły w trakcie gry, czy po prostu składaliśmy nie wiedząc, jakie są                     

te zasady. Z czego to wynika. 

 

Naczelnik powiedziała, że wiedzieliśmy jakie są zasady i one się nie zmieniły. Złożony 

projekt obejmował Zgierz i Powiat Zgierski. Okazało się, że jednak taka jednostka kulturalna 

powinna wychodzić szerzej, oddziaływać na województwo, na całą Polskę. Obejmować 

również technologie informacyjno-komunikacyjne, na co ze swojego budżetu musieliśmy 

teraz dołożyć dodatkowo 200 tys. zł. Poza tym zwiększyć wkład własny i to też zwiększa 

punktację. To wszystko wiąże się z kosztami. Chcemy realizować to w bogatszej wersji, 

zrobiliśmy teraz projekt.  
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Radny Sławomierz Janiszewski zaapelował, żeby Zarząd przypilnował w taki sposób, żeby 

można jesienią tego roku ogłosić przetarg na budowę powiatowego Centrum Kultury.                      

Ta inwestycja jest bardzo potrzebna na terenie Zgierza z różnych powodów. Nie może być 

sytuacji takiej, że nie ma takiej nowoczesnej potrzebnej właśnie w Zgierzu takiej jednostki. 

Będzie prosił Zarząd o taką informację co drugi, trzeci miesiąc i sądzi że wszyscy radni będą 

zadowoleni, jeżeli na koniec kadencji dowiedzą się, że taki przetarg został ogłoszony.   

 

Radny Dominik Gabrysiak nawiązał do wypowiedzi naczelnik, że Zarząd zabezpieczył środki 

na dach w Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie. Wie, że kwota trochę przekracza te 

pieniądze, które są w budżecie. Kiedy będzie podpisanie umowy.  

 

Naczelnik oznajmiła, że nie ma takiej wiedzy.   

 

Radny Dominik Gabrysiak zaznaczył, że Zarząd chyba jeszcze nie zabezpieczył tych 

środków, bo  uchwały w tym zakresie nie kojarzy, a w dzisiejszych projektach uchwał 

zmieniających budżet też nie ma ZSZ w Ozorkowie. Także prosił, żeby ta informacja była 

spójna. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przyznał, że jeśli chodzi o ZSZ                

w Ozorkowie, to Zarząd się zastanawiał, jak rozwiązać ten problem, żeby ten dach wykonać, 

bo wiemy że to jest inwestycja niezbędna. W dniu wczorajszym miało miejsce otwarcie ofert. 

Wpłynęła jedna oferta, w której jest też ujęty remont dachu, ale ona znacznie przekracza 

środki, które mieliśmy zabezpieczone w budżecie, chyba o 435 tys. zł. Dopiero po weryfikacji 

przez Biuro Zamówień Publicznych wniosku, Zarząd podejmie decyzje czy wystąpi do 

radnych o zwiększenie tej kwoty wskazując źródło jej pokrycia, żeby rozstrzygnąć ten 

przetarg, czy ogłosić drugi przetarg.  Tak to wygląda na chwilę obecną. Przetarg jest w trakcie 

procedowania.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski nawiązał do wypowiedzi naczelnik, że na Powiatowe Centrum 

Kultury w Zgierzu zabrakło pieniędzy i teraz jest poszerzone, będzie lepsza inwestycja, 

będzie więcej możliwości. Radny już wielokrotnie mówił, że wiele wniosków składanych                

w Wydziale Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych  jest nieprzygotowanych profesjonalnie.  

Wniosek na ul. Gałczyńskiego nie przeszedł ze względów formalnych, wydaliśmy na 

dokumentację 77.400 zł. Te pieniądze można by wykorzystać. Nie zmarnować,                                

ale wykorzystać. I właśnie zamiast składania wielu wniosków nieprzemyślanych, gdzie z góry 

wiemy, że one i tak nie przejdą, zrobić jeden czy dwa wnioski, ale takie przygotowane 

sensownie, które przejdą. Przecież naczelnik jest w Urzędzie Marszałkowskim radną                           

i powinna wiedzieć, ma możliwość szerszego, głębszego dociekania, co powinny wnioski 

spełniać, jakie kryteria są przy ocenie. Ma możliwość nawet zaprosić tutaj z Urzędu 

Marszałkowskiego kogoś, żeby wytłumaczył pracownikom, na co zwrócić uwagę przy 

składaniu wniosków, ponieważ wtedy taki wniosek może uzyskać lepsze punktacje. A tak, 

wydajemy na wiele wniosków pieniądze. Te pieniądze są zmarnotrawione, one już do nas nie 

wrócą. I okazuje się, że to Centrum Kultury, które jak tutaj radni podkreślają dla Zgierza jest 

bardzo ważne, ono już powinno być realizowane. Niestety pewności nie mamy, biorąc pod 

uwagę inwestycje, które nie zostały zrealizowane w Powiecie Zgierskim w 2017 roku,                       

bo były błędnie zaprojektowane, błędnie zrobione i efekty mamy, jakie mamy. Radny 

poprosił o wytłumaczenie, dlaczego tak dużo tych wniosków przepada i wcześniej nie 

analizujecie tego w wydziale, ile taki wniosek może uzyskać punktacji zanim się go złoży, 

zanim się w ogóle wyda złotówkę na przygotowanie projektów, na przygotowanie takiego 

wniosku. Takim dobrym przykładem jest ul. Gałczyńskiego.  
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Naczelnik wskazała, że w przypadku ul. Gałczyńskiego to jest Urząd Wojewódzki,                         

a nie Urząd Marszałkowski. Dokumentacja była przygotowywana przez Wydział 

Drogownictwa. Poza tym przygotowywała radnemu już takie zestawienie, z którego wynika, 

że może 10% projektów nie przeszło z tych wszystkich, które składali: był to jeden projekt 

miękki, ul. Gałczyńskiego i Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego.  

 

Radny Rafał Mamiński potwierdził, że Powiatowe Centrum Kultury w Zgierzu powinno być, 

bo Zgierz zasługuje na fajny nowoczesny budynek. Nie za bardzo wie, na jakim etapie jest 

sprawa przebudowy skrzyżowania ulic Gałczyńskiego i Parzęczewskiej, ale nie chciałby 

usłyszeć, że przetarg będzie w listopadzie, bo wtedy to powinniśmy mieć tam już ładne nowe 

skrzyżowanie.      

 

Radna Lidia Elert powróciła do termomodernizacji ZSZ w Ozorkowie. Powiedziane było,                     

że są dwie możliwość: albo szukamy pieniędzy, albo próbujemy ogłosić nowy przetarg.                  

Ma obawy, czy po ogłoszeniu nowego przetargu nie okaże się, tak jak w ubiegłym roku,                     

że firmy będą już miały zobowiązania związane z innymi pracami i nie wyłonimy żadnej 

firmy. Dlatego prosiła, żeby kierować się tym, że warto zrobić tę inwestycję i znaleźć 

brakujące środki, żeby ruszyła ta termomodernizacja w tej placówce.  Nie wie, dlaczego nie 

było wcześniej mowy o dachu. Pamięta, że w poprzedniej kadencji będąc radną i też 

przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, na kontroli w tej placówce już wtedy był problem                     

z dachem. Także nie wie, skąd się ten problem wziął nie ujęcia dachu w dokumentacji 

termomodernizacji.  

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota potwierdził, że Zarząd jest zdeterminowany, żeby tę 

termomodernizację zrobić. Dach jest kosztem niekwalifikowanym i nie wchodzi                                   

w termomodernizację. A niestety ten dach  przecieka. Zarząd zrobi wszystko, żeby 

doprowadzić do tego, żeby ta inwestycja była zrobiona. Jest konieczna, zaplanowana i  idzie 

wszystko w dobrym kierunku. A to, że są jakieś tam schody w związku z środkami,                              

to musimy tak robić, żeby wydać jak najmniej, a zrobić jak najwięcej. Należy pamiętać o tym, 

że niestety budżet też jest ograniczony i coraz bardziej ta kołdra staje się krótka z tego 

względu, że praktycznie do wszystkich przetargów, które przechodzą trzeba dokładać.                         

Nie jest tak, jak było na początku kadencji, że z przetargu nam zostawało 100 czy 200 tys. zł, 

które można było zagospodarować. W tym momencie sytuacja się zmieniła  diametralnie,                    

o czym wszyscy doskonale wiemy. Powtórzył, że Zarząd będzie zmierzał w tym kierunku, 

żeby termomodernizację razem z dachem wykonać.  

 

Radny Dominik Gabrysiak zauważył, że jeżeli chodzi o ZSZ Ozorkowie, to w budżecie 

mamy 1.500.000 zł i te środki przewidywały tylko to, co jest kwalifikowane, czyli bez dachu. 

Sam dach to jest kosztorys ok. 300.000 zł (takie informacje otrzymał na komisji), więc to już 

jest 1.800.000 zł. Oferta jest 1.935.000 zł, czyli niewiele przekracza. Również prosiłby o to, 

żeby jednak szukać tych pieniędzy. Jeżeli będziemy ogłaszać kolejny przetarg,                                    

wykonawców naprawdę jest coraz mniej na rynku, jest masa inwestycji, więc będzie bardzo 

ciężko kogoś znaleźć. Dlatego zwrócił na to uwagę, że naczelnik mówiła, że Zarząd 

zabezpieczył te środki, bo na bieżąco tę sprawę monitoruje i wie, że nie ma tych środków                     

w tym momencie jeszcze zabezpieczonych w budżecie.   

 

Starosta podał, że koszty dachu są skalkulowane na 180 parę tysięcy zł.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1114. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1131. 
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10a)  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych                    

w Powiecie Zgierskim na lata 2018-2021 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz przedstawiła 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/483/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu Działań na rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2018-2021 stanowi załącznik nr 19                        

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Zgierskim na lata 2018-2020 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/484/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Zgierskim na lata 2018-2020 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 8 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu 

Wschodniemu stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/485/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Łódzkiemu Wschodniemu stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 9 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/453/17 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 27                      

do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/486/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/453/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 28 

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XLII/476/18 z dnia 26 stycznia 2018 r. w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat, w przedszkolach specjalnych prowadzonych przez Powiat Zgierski stanowi 

załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/487/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r zmieniająca uchwałę Nr XLII/476/18 z dnia 26 stycznia 

2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach specjalnych prowadzonych przez 

Powiat Zgierski stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 stanowi 

załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 10f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia  i Pomocy Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/488/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018  stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 10g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk B stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  w zakresie dotyczącym Komisji 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

 

 

 



13 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/489/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018  stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 14 stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 10h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr Uchwała Nr XLIII/490/18 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018 – 2028  stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 10i) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk C stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Krzysztof Jurek powiedział, że pieniądze, z inwestycji wykonanie nakładki asfaltowej 

w pasie drogi powiatowej Jastrzębiec-Bełdów, gm. Aleksandrów Łódzki, miały być nijako 

pożyczone na inwestycję ozorkowską, czyli na budowę sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 

Specjalnych w Ozorkowie, żeby można było przed rozstrzygnięciem konkursu PFRON 

wystąpić z przetargami, żeby zdążyć z inwestycją do końca roku. Inwestycja PFRON jest 

jednoroczna. Jeśli pójdziemy trybem takim, jak w poprzednim roku, czyli rozstrzygnięcie 

będzie w czerwcu, to znowu żadna firma nie zgłosi się do przetargu, bo będzie za mało czasu 

na wykonanie tej inwestycji. I następny rok się przesunie realizacja, albo w ogóle zejdzie to 

zadanie. Środki PFRON są jak gdyby za późno przyznawane i była taka koncepcja Zarządu, 

żeby przetarg ogłosić przed otrzymaniem kwoty z PFRON. W związku z tym radny zapytał, 

czy ta koncepcja upadła, czy w dalszym ciągu jest aktualna.  

 



14 
 

Skarbnik przekazała, że dokonuje zmian w budżecie, albo po otrzymaniu wniosków od 

wydziałów merytorycznych, albo po decyzjach Zarządu. Do chwili obecnej takiej decyzji 

Zarządu nie otrzymała dotyczącej dokonania zmian w budżecie w zakresie inwestycji budowa 

sali gimnastycznej przy ZSS w Ozorkowie.  

 

Starosta oświadczył, iż naprawdę mamy problem z tymi środami. Na drogę Jastrzębiec-

Bełdów w budżecie zapisane jest 600 tys. zł, natomiast tutaj, żeby ogłosić przetarg, to byśmy 

musieli mieć 800 tys. zł. Także brakuje tych środków. A po drugie musimy mieć pewność,            

że z RCPS te środki dostaniemy. Jeżeli tych środków byśmy nie dostali, to niestety będzie 

problem. My się tutaj w żaden sposób, na tę chwilę, nie wycofujemy z tej inwestycji.                      

Jest to co jest zapisane, ale musimy zadbać o to i zastanowić się naprawdę poważnie,                          

czy drugie 800 tys. zł jesteśmy w stanie pozyskać z RCPS. I stąd też jest taka, a nie inna 

decyzja. Natomiast, czy to będzie ta inwestycja, czy będzie druga, musimy realizować te co są 

możliwe, bo potem państwo zarzucacie, że nie zdążymy, czy robimy za późno, czy część 

inwestycji nie wychodzi. I z tego to wynika.   

 

Radna Lidia Elert powiedziała, że pamięta, jak na jednej z sesji pytała o inwestycje                               

w powiecie związane z termomodernizacjami, z budowaniem sal gimnastycznych, hal 

widowiskowych. I wtedy Zarząd zapewniał, że jeżeli będą pieniądze (ogromne) na halę 

widowiskową w Aleksandrowie Łódzkim, to ta sala w Ozorkowie też powstanie. To nie jest       

7 czy 8 milionów, czyli druga jak gdyby wielka hala w Aleksandrowie, tylko to jest sala 

gimnastyczna dla dzieci niepełnosprawnych, które tej sali potrzebują. I my wszyscy o tym 

wiemy. My tam przyjeżdżamy, spotykamy się z tymi rodzicami i dziećmi (właściwie nie ma 

gdzie się spotkać, bo niestety nie ma tam warunków). Pamięta, że Zarząd dawał słowo.                         

W zeszłym roku w ostatniej chwili był przetarg ogłoszony i nie było możliwości, żeby 

ktokolwiek się zgłosił w związku z tym, że są zobowiązania. Wiemy, jaki jest rynek teraz                     

i każda firma po prostu na początku roku planuje swoje prace. Teraz, jeżeli chodzi o Zespół 

Szkół Zawodowych, nie wiadomo co będzie, czy będziemy mieć przetarg, czy jednak znajdą 

się pieniądze. I na salę gimnastyczną w ZSS w Ozorkowie też nie ma pieniędzy. „No ja 

przepraszam bardzo, ale czuję się oszukana.”  

 

Starosta przyznał, iż przykro mu słyszeć takie słowa. Powiedział przecież i to dzisiaj,                         

że w taki czy inny sposób, termomodernizacja ZSZ w Ozorkowie będzie. I w żadnym 

wypadku z tego się nikt nie wycofuje. Natomiast 435 tys. zł trzeba będzie dodatkowo włożyć, 

żeby to wykonać. Do jednej inwestycji 400, do drugiej 800, to w którymś momencie trzeba 

się zastanowić skąd wziąć te środki. Nie ma takiej opcji, żeby w jednej kadencji zrobić 

wszystko, po prostu fizycznie się nie da, zwłaszcza, że niestety koszty prac są coraz to 

wyższe. Przed chwilą Skarbnik informowała, że 203 tys. zł zdjęto nam z subwencji 

oświatowej. Już te środki trzeba pokryć. Od 1 kwietnia są 5% podwyżki dla nauczycieli. 

Oczywiście zapowiedź jest, decyzja jest, ale pokrycia środków finansowych z Ministerstwa 

Finansów nie mamy. Czyli najprawdopodobniej, jeśli dojdzie do realizacji, to otrzymamy taką 

informację, że ta podwyżka już jest ujęta w subwencji oświatowej i trzeba będzie następne 

kilkaset tysięcy włożyć. Także takie są realia.    

 

Radny Dominik Gabrysiak przekazał, że miesiąc temu na Komisji, z radnym Krzysztofem 

Jurkiem, otrzymali taką informację, że będziemy ogłaszać teraz, żeby właśnie była możliwa  

realizacja budowy sali gimnastycznej przy ZSS w Ozorkowie. Dla wszystkich jest to 

oczywiste, że jak w czerwcu ogłosimy przetarg, to tej sali po prostu nie uda się zrealizować. 

Trochę się dziwi, jak Starosta mówi, że pieniędzy na wszystko nie wystarczy, a 7,5 mln zł na 

tę halę widowiskową jest. Także tak wybiórczo Starosta to wszystko mówi. Starosta też 

mówi, iż nie wie, czy ta inwestycja będzie możliwa. Jeżeli będziemy czekać na 

dofinansowanie, to na pewno nie będzie możliwa. Wczoraj na komisji było powiedziane,                   

że jeżeli nie ma 100% środków zabezpieczonych w budżecie, to Skarbnik  nie pozwala na 

ogłoszenie przetargu. A ogłoszenie przetargu nie jest równoznaczne z podpisaniem umowy. 
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Jak tych środków nie dostaniemy, to wtedy można, albo dołożyć brakujące środki, albo  nie 

dokładać i nie podpisywać umowy. Słyszał, że taką politykę Skarbnik realizuje.  Radny 

myślał, że Starosta tylko radnych z opozycji wprowadza w błąd i dziwi się, że swoich też.  

 

Skarbnik powiedziała, że nigdy do niej taki wniosek na biurko nie trafił na budowę sali 

gimnastycznej w Ozorkowie. Musiał radny źle zrozumieć słowa członków Zarządu,                         

nie wydaje się, żeby coś takiego powiedzieli. Jeżeli taki wniosek do niej trafi, to wpisze 

kwotę. Ona wpisuje kwotę, nie ma prawa odmówić kontrasygnaty. Wszyscy dobrze wiedzą,                         

że odmowa kontrasygnaty wiąże się z poinformowaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Tego jeszcze nigdy nie uczyniła. Jeżeli taki wniosek do niej trafi, jeszcze dziś wpisze kwotę 

800 tys. zł, która jest w budżecie, a czy zostanie ogłoszony przetarg tego nie wie.   

 

Radny Michał Pieruń podzielił wątpliwości radnej Lidii Elert. Zgodził się również ze 

Starostą, że wszystkich rzeczy się nie da zrobić w jednej kadencji. Ale jeżeli podejmujemy 

jakieś zobowiązanie, to należy tak planować, żeby ograniczyć do minimum te 

nieprzewidziane zwiększone koszty. Było pytanie skąd wziąć środki. Radny obawia się,                     

że przy takim podejściu Zarządu, to z tego 1 mln 650 tys. zł na ul. Gałczyńskiego, w tym roku 

wszystkie dziury w tych inwestycjach będą łatane i znowu usłyszymy, że może projekt się 

wysypał, albo coś. Według radnego, jeśli się już podejmuje jakieś zobowiązanie,                                      

w szczególności takie, które spadło w poprzednim roku, to powinno się go dotrzymać.    

 

Radny Michał Pilarski przypomniał, że przy omawianiu budżetu mówił, że ta inwestycja nie 

powstanie i nadal tak uważa. Poddał pod rozwagę, po co jedna hala obok drugiej, może dajmy 

sobie spokój z tym Aleksandrowem, przynajmniej na razie, zróbmy to w przyszłym roku,       

a za te pieniądze wybudujmy parę tańszych sal, może nie widowiskowych, a po prostu 

gimnastycznych przy szkołach powiatowych.   

 

Radny Krzysztof Jurek podkreślił, że nie zazdrości hali w Aleksandrowie, niech ona 

powstanie, tylko niech również powstanie sala gimnastyczna w Ozorkowie. Nie można 

jednym dawać mercedesa, a drudzy nawet roweru nie mają. Teraz wypowiedź Starosty jasno 

daje do zrozumienia, że w zasadzie nie ma co liczyć, że ta sala powstanie. Bo idąc takim 

trybem normalnym, jak w tamtym roku, czyli czerwiec ogłoszenie przetargu, nie ma szans 

żeby coś takiego powstało.  Największym zagrożeniem powstania tej sali jest czas i tylko 

czas.  

 

Radny Tytus Budźko chciał wiedzieć, czy droga Jastrzębiec-Bełdów będzie realizowana,               

czy odsunięta na pewien okres. W Bełdowie przy Ośrodku Zdrowia, aptece, szkole, 

cmentarzu odcinek tej drogi jest w fatalnym stanie.  

 

Starosta ustosunkował się do wypowiedzi. Każdy chyba sobie doskonale zdaje sprawę,                      

że inwestycja budowa hali w Aleksandrowie Łódzkim jest realizowana w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Ochrona powietrza i dofinansowanie do niej wynosi 

ok. 5 mln zł. Do tego dochodzi mln zł od Burmistrza Aleksandrowa, czyli w sumie mamy                  

6 mln zł środków zewnętrznych. Teraz rezygnacja z tego byłoby jakimś nieporozumieniem. 

Natomiast odnośnie drogi Jastrzębiec-Bełdów przyjęliśmy zwiększenie budżetu o pomoc 

finansową w kwocie 600 tys. zł udzieloną przez Gminę Aleksandrów Łódzki między innymi 

na tę inwestycję. W tej chwili już mamy zabezpieczone środki i będziemy dążyć do 

ogłaszania przetargu.   
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Radny Dominik Gabrysiak zapytał, czy możliwa jest taka forma refundacji, jeżeli chodzi                      

o wniosek na salę gimnastyczną w Ozorkowie, że teraz byśmy np. zaangażowali środki                           

z nadwyżki i realizowali tę inwestycję, a w momencie otrzymania dofinansowania te środki 

by wróciły do nas, te drugie 800 tys. zł. „Panowie wszyscy robią dobrą minę, Pan Starosta się 

tłumaczy, ale też rozumiem mojego kolegę radnego Jurka, bo on zaufał Panu. Pan mówił,                    

że będzie i sala, i boisko, i termomodernizacja i teraz się będzie człowiek musiał gęsto 

tłumaczyć. Tak jak Pan teraz tutaj tłumaczy.”  

 

Radny Krzysztof Łebedowski zwrócił uwagę, że dzisiaj wszyscy mówimy, że będzie coś 

zrealizowane, nie będzie. Od samego początku tej kadencji, co sesja zmieniana jest prawie 

Wieloletnia Prognoza Finansowa. Co sesja zmieniany jest budżet. Uchwały inwestycyjne co 

sesja są prawie zmieniane, przesuwane, są źle powyliczane. Dziwicie się państwo, że ta sala 

w Ozorkowie nie powstanie. Wiele rzeczy nie powstanie. Bo, jak się nie idzie zgodnie                            

z planem, nie realizuje krok po kroku, tak jak na początku roku uchwala się budżet, tylko się 

w trakcie roku wszystko przewraca do góry nogami wielokrotnie, to później powstaje jeden 

wielki mętlik. Jest za tym, żeby w pierwszej kolejności remontować to, co już jest.                              

A  budowanie hali okej, tylko kto będzie to później utrzymywał. Nie chodzi oto, żeby 

budować, byle budować, bo są pieniądze, pokazały się, tylko jakie to będą koszty utrzymania 

i kto je będzie płacił.  

 

Radny Michał Pilarski podzielił obawy radnego Michała Pierunia. Za dwie sesje będziemy 

zdejmować skrzyżowanie ul. Gałczyńskiego z ul. Parzęczewską. Ono też nie powstanie.  

 

Starosta zaznaczył, że gdyby nie było zmian w budżecie, to byśmy nie mogli zrobić żadnej 

inwestycji. Jest to oczywiste. Tutaj nie chodzi o żadne planowanie wczesne, lepsze, gorsze. 

Tylko rzeczą oczywistą jest, że jeżeli w przetargu wychodzi, że brakuje ileś środków,                        

to trzeba zmienić budżet, żeby dopasować do realistycznych rzeczy, do przebiegu sytuacji.       

W związku z tym prosił, żeby tego typu zarzuty, tego typu uwagi w jakiś sposób rozważać.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, iż wie o czym mówi i nie rzuca słów na wiatr. Jeśli 

była w zeszłym roku przebudowa drogi Maszkowice-Czerchów, później zmieniono na 

chodnik i ani jedno, ani drugie nie zostało zrealizowane, to jest chyba zmiana. Już nie będzie 

wymieniał innych inwestycji. Cieszy się, że zostało zrobione w Sokolnikach. Zaczynaliśmy 

od 300 tys. zł, skończyło się na 500 coś. Rozumie te kwestie, że pieniędzy brakuje i trzeba 

dołożyć. Nie chodzi o zmianę budżetu kwotową, tylko o to że są inwestycje zmieniane,                 

albo w trakcie dorzucane, albo przekwalifikowane, bo coś tam nie wyszło. Nie może tak być. 

Jak może coś nie wyjść. Jeśli projekty są zawalone, a są złe w wielu przypadkach.  Trojany-

Różyce Żmijowe kosztorys pierwszy był 4 mln zł, chcieliście obcinać, poobcinaliście tak,                 

że w końcu nie zrobiliście odwodnienia. A dzisiaj co jest, pieniądze nie wydane, inwestycja 

nie zrobiona. Była w planie przebudowa drogi Maszkowice-Czerchów, zmieniona na 

przebudowa chodnika, ani jedno, ani drugie nie zrobione. Jest jeden wielki bałagan, chaos. 

Jeździcie sobie na różne mecze siatkówki do Głowna. Może by zamiast tego lepiej poświęcić 

ten czas tutaj, żeby to wszystko było dopilnowane.   

 

Radny Dominik Gabrysiak ponowił pytanie, czy w przypadku zadania budowa sali 

gimnastycznej przy ZSS w Ozorkowie, możliwy jest taki montaż finansowy, że w tym 

momencie angażujemy środki z nadwyżki, a później otrzymujemy refundację tych środków, 

które ponieśliśmy ewentualnie. Jeżeli się uda wyłonić kogoś za 1 mln 600 tys. zł.  

 

Skarbnik odpowiedziała, że wolne środki z roku 2017 zostaną podzielone po zatwierdzeniu 

sprawozdania finansowego. Z roku 2016 wolnych środków jest ok. 400 tys. zł, co i tak nie 

wystarczy na zapewnienie całości kosztorysowej inwestycji. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 

Przeciw głosowało     4 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    7 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/491/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018  stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 16 stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Ad. 10j) 

Projekt uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 

sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2017 rok stanowi załącznik nr 45                      

do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Statutowo-Prawnej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIII/492/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 23 lutego 2018 r. w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2017 rok  

stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 17 stanowi załącznik nr 47                

do protokołu. 

 

Ad. 11 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu.    

 

Radny Dominik Gabrysiak poprosił o informację dotyczącą skargi, która wpłynęła.    

 

Przewodnicząca Rady przekazała, iż zgodnie z opinią prawną dotyczącą  pisma pracownika 

Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Zgierzu zatytułowanego „Skarga na 

naczelnika Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Zgierzu Pana Tomasza 

Wojciechowskiego” treść pisma wskazuje, iż skarga dotyczy spraw wewnętrznych urzędu, tj. 

stosunku służbowego (pracowniczego), relacji pracownik wydziału starostwa a jego 

bezpośredni przełożony. Zarzuty skargi pracownika Wydziału Komunikacji, odnoszą się do 

naruszenia Kodeksu Etyki Pracowników Samorządowych Starostwa Powiatowego w Zgierzu, 

zasad równego traktowania oraz stosowania wobec pracownika przez jego przełożonego 

mobbingu. Powyższe wskazuje, iż skarga pracownika nie znajduje uzasadnienia do 

rozpatrzenia w trybie skargi powszechnej, przewidzianej przepisami Kodeksu postępowania 

administracyjnego. Właściwym do rozpatrzenia skargi opartej na wyżej przedstawionych 

zarzutach zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Zgierzu, 

Kodeksem pracy, ustawą o samorządzie powiatowym oraz innymi aktami wewnętrznymi 

urzędu jest Starosta, czyli kierownik jednostki, w której zatrudniony jest pracownik. Jeżeli 

pismo zostało skierowane do innego organu, komórki organizacyjnej Starostwa winno być 

obligatoryjnie, zgodnie z dyspozycją art. 231 k.p.a. niezwłocznie, nie później niż w terminie                        
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7 dni być przekazane do podmiotu właściwego do rozpatrzenia sprawy. Należy zauważyć,                    

iż w strukturze organizacyjnej samorządu powiatowego nie ma takiego organu jak Rada 

Powiatu Starostwa Powiatowego w Zgierzu. 

 

Radny Dominik Gabrysiak powiedział, że kwestie pracownicze go totalnie nie interesują.   

Wie, kto je rozpatruje, że to jest Starosta jako pracodawca i to jest oczywiste. Chodzi mu o to, 

czy w tym piśmie są jakieś informacje o jakiś nieprawidłowościach w starostwie,                             

albo w którymś wydziale. To nas, jako radnych interesuje. Kwestie pracownicze jego nie 

interesują w tym momencie.       

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że w opinii prawnej jest przytoczona informacja, czego 

skarga dotyczy.  

 

Radny Michał Pilarski zwrócił uwagę, że to nie Przewodnicząca decyduje o tym, tylko Rada 

ma stosowne komisje i podejmuje stosowne uchwały. Przewodnicząca nie ma umocowania 

prawnego do podejmowania takich decyzji. Jeżeli się myli prosi o wskazanie takiej podstawy 

prawnej, która upoważnia Przewodniczącą do podejmowania decyzji za Radę. Tak samo jak 

w przypadku poprzedniej skargi. W związku z tą sytuacją złożył dwie prośby: o udostępnienie 

tej skargi wraz z opinią prawną wszystkim radnym. A jeżeli Przewodnicząca tego nie zrobi,                 

to składa skargę w trybie dostępu do informacji o udostępnienie w ciągu 14 dni tej skargi 

wraz z opinią prawną.  

 

Przewodnicząca Rady wskazała, iż nie ma takiego terminu skarga dostępu do informacji 

publicznej. Zaproponowała, żeby to co radny złoży nazwał wnioskiem.  

 

Radny Dominik Gabrysiak rozumie, że Przewodnicząca radnym tego nie udostępni, powie                 

że dane osobowe, ale jest taki termin jak animizacja. „Od dłuższego już czasu jest taka 

praktyka przez Panią stosowana, że wszystkie pisma, które wpływają do Rady… Pani nie jest 

Radą, tylko radną, tak jak my wszyscy tutaj. Pani odpowiada w naszym imieniu, dlatego 

prosilibyśmy, żeby Pani tego dalej nie robiła po prostu i ewentualnie przekazała to.                    

Żeby odpowiedni pracownicy zanimizowali to i przekazali tą skargę.”       

 

Ad. 12 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Starosta odniósł się do następujących spraw:   

 jeżeli chodzi o realizację inwestycji Sierpów-Parzyce, to nie wie, skąd takie obawy.                  

Jest początek roku, środki zabezpieczone. Radny pyta się o coś, co jest w normalnym toku 

postępowania i niebawem będzie przetarg;  

 odnośnie kwestii, że za dużo na rzecz powiatu wykonuje Firma Roboty Drogowe Dariusz 

Kłys. Jeżeli radny uważa, że jest przekroczenie gospodarności, złe wykonanie zadaniami, 

to niech zgłosi to do odpowiednich organów. Starosta tutaj nie widzi, że firma ta 

wykonuje coś źle bądź też coś drożej niż inne firmy. Jeżeli mamy sytuację,                                     

że w przetargach, które były zlecone jest 82% zleceń tzn. jest to procedura przetargowa. 

Każda firma może się zgłaszać do przetargu. Poza tym, jak do tej pory, nie ma żadnych 

uwag, co do jakości wykonywanych przez tę firmę robót. One są wykonywane dobrze, 

rzetelnie, z dobrym sprzętem, wyposażeniem. Żeby wszystkie firmy, które z nami 

współpracują, w ten sposób wykonywały prace, to by było wszystko okej.  Także prosi                   

o ważenie tego typu zarzutów. Jeżeli się coś rzuca publicznie, to powinno być to 

przemyślanie;  
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 co do skrzyżowania Gałczyńskiego-Parzęczewska, to Starosta nie wie, dlaczego radni są 

tak pesymistycznie nastawieni. Skrzyżowanie będziemy realizować i nikt nie mówi tutaj                            

o wycofywaniu się z tejże inwestycji.  Oczywiście, że trzeba dostosować projekt do 

realiów, które są, to robimy i to jest na ukończeniu. W momencie zabezpieczenia 

całkowitego finansowego będziemy ten przetarg ogłaszać;  

 sprawa skargi, jeśli chodzi o Wydział Komunikacji, jest to w kwestii pracodawcy i w tej 

chwili jest powołana komisja, która pracuje. Na tę chwilę więcej informacji nie udzieli,     

bo nie ma po prostu do tego absolutnie podstaw;   

 jeżeli chodzi o tramwaj, to nie widzi żadnej możliwości jakiegokolwiek wsparcia 

finansowego w tym zakresie. Po pierwsze nie jest to nasze zadanie. A po drugie fizycznie 

nas na to po prostu nie stać. Oczywiście możemy popierać, możemy wspierać, ale na 

pewno nie finansowo. I na pewno w to zadanie się nie zaangażujemy, bo mamy swoich 

inwestycji dużo. Każdy by chciał, żeby zrobić jak najwięcej, ale po prostu, finanse są 

pewnym ogranicznikiem. Budżet nie jest z gumy i nie da się go rozciągać na tyle, żeby 

wchodzić w inwestycje, które do nas nie należą.  

 natomiast w sprawie Oddziału Wydziału Komunikacji w Ozorkowie, to  poza nami jest 

jak działa CEPiK, że jest spowolnienie, na to nie mamy żadnego wpływu. A w kwestii 

poprawy wyposażenia, to zrobimy wszystko, żeby usprawnić, aby ta praca przebiegała jak 

najefektywniej i jak najsprawniej. 

Następnie Starosta oświadczył, że odpowiedzi na pozostałe interpelacje zostaną udzielone na 

piśmie w statutowym terminie.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że również na piśmie udzieli odpowiedzi na interpelacje 

kierowane do niej.  

 

Ad. 14 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski odniósł się do wypowiedzi radnego Krzysztofa 

Łebedowskiego. Akurat hala sportowo-widowiskowa jest blisko jego domu i na mecz 

siatkówki poszedł na pieszo i nie korzystał z samochodu służbowego. O turnieju tym jest 

informacja w sprawozdaniu z działalności promocyjnej powiatu. Był to Ogólnopolski Turniej 

Siatkarski Pracowników Oświaty, odbywał się po patronatem Starosty w dni wolne od pracy. 

Skoro Starosta go poprosił, uważał to za swój obowiązek wzięcia w nim udziału i prawie całą 

sobotę i prawie całą niedzielę siedział na trybunach. Nie przypomina sobie, żeby w innych 

meczach w Głownie brał udział.  

Następnie podał, że akurat on odpowiada za wykonanie inwestycji termomodernizacyjnych. 

Jest to bardzo trudne zadanie. Żadna z inwestycji realizowanych w I etapie ŁOM                              

(8 inwestycji) nie zakończyła się kwotą poniżej kosztów szacunkowych. Wszystkie 

rozstrzygane przetargi były o dużo większe kwoty od zakładanych, bo od kilkudziesięciu  

nawet kilkuset tysięcy musieliśmy dokładać, żeby te przetargi rozstrzygnąć. Dwie inwestycje 

termomodernizacyjne do tych ośmiu: jedna realizowana z RPO, druga z WFOŚiGW, czyli 

domy pomocy społecznej w Rąbieniu i w Ozorkowie, także były powyżej kosztów, które były 

założone. Wtedy automatycznie wiemy, że jeżeli chcemy te inwestycje realizować musi być 

zmiana budżetu, musimy te środki znaleźć i zwiększyć. Termomodernizacja Zespołu Szkół  

Zawodowych w Aleksandrowie Łódzkim jest ofertą pierwszy raz, która jest tańsza niż 

zakładany nasz kosztorys, ale w Ozorkowie już musimy kilkaset tysięcy dołożyć, jeżeli 

chcemy ten przetarg rozstrzygnąć. Jest 12 inwestycji termomodernizacyjnych w jednej 

kadencji. Prosił o wskazanie takiego powiatu, który w jednej kadencji realizuje 12 potężnych 

inwestycji termomodernizacyjnych. Inwestycji, które w kolejnej kadencji  przyniosą duże 

oszczędności. Te zrealizowane, już w tym sezonie grzewczym przynoszą duże oszczędności 

zgodnie z zakładanymi audytami, co najmniej oszczędność 40%. Mówimy o setkach tysięcy 

złotych, które pozostaną w budżecie powiatu na realizację innych inwestycji, czy zadań 

związanych z funkcjonowaniem powiatu.  
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Radny Krzysztof Łebedowski podziękował przedmówcy za wyjaśnienia. Następnie 

nawiązując do wypowiedzi Starosty powiedział, że nikomu nic nie zarzuca. Jego tylko dziwi 

jedna rzecz. „Pan mi dzisiaj powiedział, że martwię się o drogę Parzyce-Sierpów. Martwię 

się. Tak, jak się nie zamartwiliście państwo o drogę Trojany-Różyce Żmijowe. Mówi Pan,                             

że zarzucam. Ja nikomu nie zarzucam. Dla mnie jest dziwne, z punktu widzenia mojej osoby, 

jak wiem, jak się realizuje inwestycje. I widać że firma, która realizowała inwestycję,                         

w innych gminach zrealizowała. A państwo, po wyłonieniu wykonawcy, po ogłoszeniu 

przetargu i wyłonieniu wykonawcy, wprowadzacie na teren budowy właśnie tę firmę, o której 

Pan mówi. Na teren budowy, bez przekazania tego terenu budowy. I dzisiaj, ja tego nie 

odpuszczę. Te Różyce Żmijowe-Trojany, ta droga  Panie Starosto, to jest zaniedbanie. To jest 

zaniedbanie, ponieważ na etapie tego projektu nie zrobiono roboty tak, jak powinno być to 

zgodnie ze sztuką zrobione. Obcinano koszty, a później się okazało, że jednak zasadne było 

by tam zrobić odwodnienie. Bo można było od razu to odwodnienie w projekcie uwzględnić                    

i firma by to wykonała. Tak mi się przynajmniej wydaje, w mojej ocenie. A później 

próbujecie na siłę ratować te inwestycje i popełniacie kolejne błędy. To jest tak, jak pilot 

samolotu. Błąd za błędem idzie i ta inwestycja dzisiaj jest w powietrzu. Ja nie wiem, czy ta 

inwestycja do końca kadencji będzie skończona. Ale wprowadziliście państwo na teren 

budowy w Trojanach-Różycach Żmijowych tej drogi, drugą firmę, wiedząc że  tam już jest 

realizowana inwestycja. To mnie dziwi, jak można do takich błędów rażących dopuścić. 

Powinno to wyglądać tak, że skoro wyszły pewne sprawy, ta firma powinna wam przekazać 

teren budowy, na ten czas powinniście uporządkować wszystko i znowu przekazać firmie.                 

A tak, w tym samym czasie, na tej inwestycji były dwie firmy. Jak to się Stało Panie Starosto? 

Myśli Pan, że mnie to nie dziwi, jako radnego. Mnie to bardzo dziwi. Bo gdybyście podeszli 

do tego tematu profesjonalnie, to ta droga już dzisiaj byłaby zrobiona, a my byśmy jako radni 

cieszyli się z tej drogi, a mieszkańcy by ją użytkowali.” 

 

Radny Michał Pieruń odniósł się do słów Starosty, który dziwi się, że radni są pesymistycznie 

nastawieni do realizacji skrzyżowania Gałczyńskiego-Parzęczewska. Przykro radnemu,                    

że Starosta z dyskusji nie zrozumiał wątpliwości radnych. My po prostu mamy takie 

doświadczenia a propos inwestycji, które spadały poprzednio, itd. W ocenie radnego trudno 

się dziwić, że radni to artykułują.  

 

Radny Rafał Mamiński przekazał, że w poniedziałek na kontroli w Zespole Szkół 

Zawodowych w Ozorkowie Komisja Rewizyjna powzięła wiedzę, że jest w szkole 

dziewczynka, która jest niepełnosprawna, porusza się na wózku inwalidzkim. Co prawda ona 

kończy już tę szkołę w tym roku, ale tam jest brak podjazdu dla niepełnosprawnych. Jeżeli by 

Starosta zwrócił baczniejszą uwagę, to nie są jakieś wielkie koszty, a być może warto taki 

podjazd tam wykonać.    

 

Radna Krzysztofa Kubiak podziękowała Staroście za prezenty, jakie przekazał dla dzieci. 

Uczniowski Klub Sportowy „Piątka” będzie organizował zawody.    

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, że nie wskaże członkowi Zarządu Wojciechowi Brzeskiemu 

powiatu, który robi inwestycje, ale wskaże organizm administracyjny, który robi dużo więcej 

inwestycji termomodernizacyjnych w tej kadencji. To jest miasto Zgierz. Wszystkie szkoły, 

przedszkola, wszystkie budynku administracji publicznej i jeszcze kilkanaście kamienic. 

Wszystko w tej kadencji. Projekt zakłada 80 mln zł. A to, co członek mówił, że budżety 

termomodernizacyjne, zakładanie tych inwestycji i że wszystkie zostały poprzekraczane,                   

to może jest coś nie tak na etapie szacowania i przygotowania tego wszystkiego. „Ale kojarzy 

mi się, jak Putin wizytował budowę obiektów w Soczi, oni tam mu  mówili, że to 

poprzekraczane, to poprzekraczane, a on mówił da, da, da w Rosji zawsze musi być wszystko 

najdroższe. Odnoszę wrażenie, że u Pana tak samo.”   
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Starosta po raz któryś z kolei tłumaczył, dlaczego były dwie firmy na drodze Trojany-Różyce 

Żmijowe i dlaczego koszty były takie, a nie inne. Na początku mieliśmy 2 mln 600 tys. zł                 

na tę inwestycję. Firma, która wygrała ten przetarg dała ofertę prawie 400 tys. zł tańszą.                              

W związku z czym, to nie jest absolutnie prawdą, że tu zostało cokolwiek niedoszacowane, 

niedowartościowane. Radny ciągle wraca do tych dwóch firm. Starosta osobiście rozmawiał     

z prezesem, który dał trzykrotnie wyższą kwotę za ten rowek, który był wykonany i spytał, 

czy nie będzie problemu, jak damy swoją firmę, która będzie tańsza. Oczywiście nie miał nic 

przeciwko temu, jeżeli macie tańszą firmę, to wprowadzajcie. Poza tym firmy nie  mogły 

sobie przeszkadzać, bo to zupełnie na innym odcinku była robiona jedna i zupełnie na innym 

odcinku była robiona druga praca. To są fakty, które są do udowodnienia. Na pewno 

powodem, że firma nam zeszła z budowy nie było to, że  była kwota za mała, że była tam 

jakaś firma wprowadzona inna na odwodnienie, tylko po prostu nie było mocy przerobowej. 

Tam prace były w ten sposób robione, że była jedna koparka, jeden samochód i dwóch czy 

trzech ludzi, którzy tą tak dużą inwestycję, bo za ponad 2 mln zł, robiło. I tak to wyszło. 

Natomiast jesteśmy zdeterminowani do tego, żeby tę inwestycję dokończyć z środków 

przeznaczonych, które weszły w nadwyżkę. I z nadwyżki będziemy realizować.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski wyraził zadowolenie, że ta inwestycja będzie zrobiona. 

Następnie zadał pytanie, czy przy ul. Kwasowej w Zgierzu (przy Borucie) była wydawana 

przez starostwo decyzja na składowisko odpadów przemysłowych.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przyznał, że nie jest w stanie tak ad hoc odpowiedzieć. 

Na pewno tam była niejedna decyzja wydawana, ale na pewno nie na składowisko, tylko 

jeżeli to na zbiórkę odpadów. Po czym odniósł się do wypowiedzi radnego Michała 

Pilarskiego, którą odebrał tak, że im drożej tym lepiej. Nie on o tym decyduje, tylko jest to 

wynik przetargu. I to ostatecznie, jeżeli my państwu proponujemy, to państwo decydujecie. 

Tak jak powiedział, do każdego przetargu dokładamy. To nie dokładajmy, nie rozstrzygajmy. 

Radny też rękę podnosi w tych głosowaniach. Członek Zarządu bardzo by chciał, żeby każdy 

przetarg był tańszy niż kosztorys inwestorski, który jest robiony przez osobę z uprawnieniami  

w oparciu o KRN i my nie mamy prawa w to ingerować. 

 

Radny Michał Pilarski poprosił o informację, kto podpisywał te decyzje. Następnie wyjaśnił, 

że jemu chodziło o to, że generalnie osoba sporządzająca te kosztorysy, skoro któryś z kolei 

jest niedoszacowany, to można się zastanowić nad pewnym mechanizmem. Słyszymy,                      

że niektóre drogi były przeszacowane o tyle inwestycje termomodernizacyjne, jeżeli robiła to 

jedna osoba, to może niekoniecznie i może na to zwrócić uwagę. No bo to rzeczywiście tak 

wygląda, jak członek Zarządu mówi, że do wszystkiego trzeba dokładać, jak ten Putin                       

w Soczi.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski poprosił o informację na piśmie odnośnie tej decyzji, która była 

wydawana na zbiórkę odpadów. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na wniosek niektórych radnych marcowa sesja zostanie 

zwołana na godz. 900.  

 

Ad. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1243. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała  


